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Møtebok 

 
 
Utvalg: BYDELSUTVALGET 
Møtedato: 28.09.2006 
Tidspunkt: 18:30 
Møtested: Sagene samfunnshus , Frysja 
  
 
Følgende medlemmer møtte: 
 
Navn Funksjon Repr 
Tone Tellevik Dahl LEDER AP 
Jan Fredrik Pedersen NESTL SV 
Bernt Apeland MEDL AP 
Eli Marie Åsen MEDL AP 
Jon Gjønnes MEDL AP 
Berit Bakken VARA SV – møtte for Gerd Vollset -SV 
Gry Bruland Larsen MEDL SV 
Ole Jørgen Nyhagen MEDL SV 
Reza Rezaee MEDL SV 
Eldar Aldernæs Hanson MEDL RV 
Sveinung Heldal Haugen MEDL H 
Erik Wilvang MEDL H 
Wenche Smeby VARA FRP – møtte for Hans Otto Watne - FRP 
Gunnar Kr. Olsen MEDL FRP 
Inge Carlen VARA V     – møtte for Tone Opdahl  - V 
 
Følgende medlemmer hadde forfall: 
Gerd Vollset – SV 
Hans Otto Watne – FRP 
Kari Wang - FRP 
Tone Opdahl - V 
 
Følgende fra administrasjonen møtte: 
Knut Egger – bydelsdirektør 
Hans Raastad – økonomisjef 
Per Morten barn – og ungesjef 
Bente Riis – helse – og sosialsjef 
Leif Gjerland – informasjonssjef 
Ingunn Fremmerlid - arkivleder 
 
Møteleder: Tone Tellevik Dahl 
Møtesekretær: Rannveig Hovi 
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Følgende saker er behandlet: 
 
  
Saksnr Tittel 
0. Åpen halvtime 
1. Godkjenning av innkalling og saksliste 
2. Godkjenning av protokoll fra møte den 31.08.2006 
3.BU-sak 06/73 Avvikling av Handlingsplanen for Oslo indre øst 
4.BU-sak 06/74 Fordeling av statlig tilskudd til psykisk helsearbeid, storbymidler 

overført fra regnskap 2005 på kap. 304 bydelene, psykisk helsearbeid. 
5. BU-sak 06/75 Barnehage i Geitmyra 
6. BU-sak 06/76 Rapportering om klagesaker 1. tertial 2006 
7. BU-sak 06/77 Tilsynsbesøk Møllehjulet Dagsenter for utviklingshemmede 30.05.2006 
8. BU-sak 06/78 Valg av varamedlem til Bydelsutviklingskomiteen etter Per Arne Sveen 

(RV) 
9. BU-sak 06/79 Valg av ny 1.varamedlem til Barn – og ungekomiteen etter Pia Farstad 

(H) 
 
10. Spørretime 
11. Eventuelt 
 
 

0. Åpen halvtime: 
 
Siri Kalsnes fra aksjonen ”La skolehagen leve - Vern Geitmyra” hadde ordet angående BU-
sak 06/75 Barnehage i Geitmyra. Aksjonen ønsker primært ikke en barnehage på området. 
Hvis bygging av barnehage likevel skulle bli vedtatt, ønsker aksjonen en 2 avdelings 
barnehage tilknyttet et besøkssenter. En barnebondegård kan eventuelt innpasses i 
tilknytning til barnehagen. Kalsnes argumenterte for at barnehagen ikke må plasseres på 
dyrka mark, og at den helst bør plasseres ved det sørøstre hjørnet. Barnehagen må være 
inngjerdet, og hvis området skal åpnes mer for publikum, må det skje på barnas premisser. 
Vern Geitmyra ønsker en helhetlig plan og varig vern av området. De er ikke begeistret for 
forslaget om gjenbruksstasjon, men er enige i at et komposteringsanlegg vil passe inn på 
området.  
 
Mette Ursin hadde ordet angående BU-sak 06/75 Barnehage i Geitmyra. Primært ønsker 
heller ikke Ursin en barnehage i Geitmyra. Hvis det likevel skulle bli aktuelt, ønsker hun at 
den blir plassert mot Uelands gate fordi det er minst støy på denne siden av området.  Ursin 
ønsker heller ikke en gjenbruksstasjon på området.  
 
 
 
1. Godkjenning av innkalling og saksliste 
 
Innkalling og saksliste ble godkjent. Det ble meldt saker til eventuelt. 
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2. Godkjenning av møtebok fra møte den 23.08.2006 
 
Møtebok fra møte den 23.08.2006 ble godkjent. 
 
 
 
3. BU-sak 06/73  Avvikling av handlingsplanen for Oslo indre øst 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
 
Bydelsdirektør anbefaler følgende forslag til omdisponering mellom investeringsprosjektene: 
 

1. Prosjekt 4600 (tilgjengelighet) økes med 2,3 mill. mot følgende reduksjoner: prosjekt 
4702 (badeplass) reduseres med kr. 185.000-, prosjekt 4703 (Vogtsgate) reduseres 
med kr. 300.000-,. Prosjekt 7400 (kommunale boliger) reduseres med kr. 500.000-, 
og prosjekt 7300 (opprusting parker) reduseres med kr. 1,315 mill. 

 
 
Forslaget må vedtas av byrådet. 
 
Bydelsdirektør anbefaler følgende forslag til øvrige omdisponeringer: 
 

2. Prosjekt 7302 byplanlegging videreføres i 2007 som prosjekt 4902 med kr. 500.000-
innen rammen til prosjekt 4900 steds-, og lokaldemokrati 

 
3. Prosjekt 7301 parkvedlikehold videreføres i 2007 med  kr. 1,6 mill innen rammen til 

prosjekt 7300 opprustning parker 
 

4. Tilskudd til kulturtiltak i 2007 finansieres innen rammen av prosjekt 4800 
kulturminner med kr. 500.000-, (prosjekt 4801) og innen rammen av prosjekt 4900 
steds-, og lokaldemokrati med kr. 150.000-, (prosjekt 4903). 

 
5. Tilskudd til prosjekt 4901 nærmiljøtiltak Sagene samfunnshus finansieres i 2007 

innen rammen til prosjekt 4900 steds-, og lokaldemokrati med kr. 1,65 mill. 
 
 
Arbeidsutvalgets behandling: 
 
Arbeidsutvalget tok utgangspunkt i Bydelsutviklingskomiteens innstilling. 
 
Bernt Apeland  - AP – fremmet følgende forslag: 
 
Følgende endringer foreslås til punkt 1: 
 
Prosjekt 7400 i bydelsdirektørens forslag byttes ut med prosjekt 4900, slik at avsetningen på 
500 000 kr til kommunale gårder opprettholdes og avsetningen til steds – og lokaldemokrati 
reduseres tilsvarende.  
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Følgende forelås istedenfor Bydelsutviklingskomiteens punkt 6:  
 
Vedrørende prosjekt 7400 ber Bydelsutvalget bydelsdirektøren om å komme tilbake til neste 
bydelsutvalgsmøte med forslag til hvordan man best kan styrke bomiljøet og den fysiske 
strukturen i de kommunale gårdene. Bydelsutvalget ber om at forslaget legger til rette for 
gode medvirkningsprosesser.  
 
Tone Tellevik Dahl  - AP – fremmet følgende forslag: 
 
Følgende endringer foreslås i Bydelsutviklingskomiteens punkt 7: 
 
Istedenfor Sagene Bydel og bystyret skrives Oslo kommune og staten. ”i bydelen” i nest siste 
setning byttes med ”Oslo indre øst”.  
 
Jan Fredrik Pedersen – SV – fremmet følgende forslag: 
Punkt 7 flyttes opp som punkt 1 
 
VOTERING 
 
Forslagene fra Bernt Apeland – AP – ble enstemmig vedtatt. 
 
Forslaget fra Tone Tellevik Dahl – AP – ble enstemmig vedtatt.  
 
Forslaget fra Jan Fredrik Pedersen – SV – ble enstemmig vedtatt. 
 
Punkt 2, 3, 4 og 5 i Bydelsutviklingskomiteenes innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Etter dette er Arbeidsutvalgets vedtak: 
 
VEDTAK(enstemmig): 
 
 

1. Det tas initiativ til en forpliktende avtale mellom Sagene bydel og Bystyret om en 
langsiktig oppfølgingspakke etter at handlingsprogrammet for Oslo Indre Øst nå tar 
slutt. Pakken må  inneholde tiltak for særlig utsatte grupper eller områder i bydelen. 
Tidsperspektivet bør være på 10 år for å sikre kontinuitet og forutsigbarhet. 

 
2.    Prosjekt 4600 (tilgjengelighet) økes med 2,3 mill. mot følgende reduksjoner: prosjekt 

4702 (badeplass) reduseres med kr. 185.000-,, prosjekt 4703 (Vogtsgate) reduseres 
med kr. 300.000-,. Prosjekt 4900 (steds – og lokaldemokrati) reduseres med kr. 
500.000-, og prosjekt 7300 (opprusting parker) reduseres med kr. 1,315 mill. 

 
Forslaget må vedtas av byrådet. 
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3. Prosjekt 7302 byplanlegging videreføres i 2007 som prosjekt 4902 med kr. 500.000-
innen rammen til prosjekt 4900 steds-, og lokaldemokrati. 

 
4. Prosjekt 7301 parkvedlikehold videreføres i 2007 med  kr. 1,6 mill innen rammen til 

prosjekt 7300 opprustning parker. 
 

5. Tilskudd til kulturtiltak i 2007 finansieres innen rammen av prosjekt 4800 
kulturminner med kr. 500.000-, (prosjekt 4801) og innen rammen av prosjekt 4900 
steds-, og lokaldemokrati med kr. 150.000-, (prosjekt 4903). 

 
6. Tilskudd til prosjekt 4901 nærmiljøtiltak Sagene samfunnshus finansieres i 2007 

innen rammen til prosjekt 4900 steds-, og lokaldemokrati med kr. 1,65 mill. 
 
 

7. Vedrørende prosjekt 7400 ber Bydelsutvalget bydelsdirektøren om å komme tilbake 
til neste bydelsutvalgsmøte med forslag til hvordan man best kan styrke bomiljøet og 
den fysiske strukturen i de kommunale gårdene. Bydelsutvalget ber om at forslaget 
legger til rette for gode medvirkningsprosesser. 

 
 
Bydelsutvalgets behandling: 
 
Jan Fredrik Pedersen – SV  - , Eli Marie Åsen – AP - , Wenche Smeby – FRP - , Ole Jørgen 
Nyhagen – SV, Hans Raastad – økonomisjef - , Gry Bruland Larsen – SV - , og Knut Egger 
– bydelsdirektør – hadde ordet i saken.  
 
Arbeidsutvalgets innstilling ble lagt grunn for voteringen. 
 
VOTERING: 
 
Innstillingen fra Arbeidsutvalget ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Merknader: 
 
Eli Marie Åsen – AP – la fram følgende merknad: 
 
Gjennomføringen av prosjekt 7300 parker opprustning ses i sammenheng med prosjekt 4900, 
slik at arbeidet med steds – og demokratiutvikling i størst mulig grad kan videreføres etter 
intensjonene.  
 
Gry Bruland Larsen – SV – la fram følgende merknad på vegne av Barn – og ungekomiteen: 
 
Bydelsutvalget støtter intensjonen i forslaget til tabell 1. Bydelsutvalget ber om at 
prosjektene 4003/4004/4006/4007/4011 videreføres slik det framkommer av saken, og at det 
legges til grunn for arbeidet med budsjett 2007. 
Alle representantene i Bydelsutvalget sluttet seg til begge merknadene.  
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Etter dette er Bydelsutvalgets vedtak: 
 

VEDTAK(enstemmig): 
 
 

1. Det tas initiativ til en forpliktende avtale mellom Sagene bydel og Bystyret om en 
langsiktig oppfølgingspakke etter at handlingsprogrammet for Oslo Indre Øst nå tar 
slutt. Pakken må  inneholde tiltak for særlig utsatte grupper eller områder i bydelen. 
Tidsperspektivet bør være på 10 år for å sikre kontinuitet og forutsigbarhet. 

 
2. Prosjekt 4600 (tilgjengelighet) økes med 2,3 mill. mot følgende reduksjoner: prosjekt 

4702 (badeplass) reduseres med kr. 185.000-, prosjekt 4703 (Vogtsgate) reduseres 
med kr. 300.000-,. Prosjekt 4900 (steds – og lokaldemokrati) reduseres med kr. 
500.000-, og prosjekt 7300 (opprusting parker) reduseres med kr. 1,315 mill. 

 
Forslaget må vedtas av byrådet. 
 

3. Prosjekt 7302 byplanlegging videreføres i 2007 som prosjekt 4902 med kr. 500.000-
innen rammen til prosjekt 4900 steds-, og lokaldemokrati 

 
4. Prosjekt 7301 parkvedlikehold videreføres i 2007 med  kr. 1,6 mill innen rammen til 

prosjekt 7300 opprustning parker 
 

5. Tilskudd til kulturtiltak i 2007 finansieres innen rammen av prosjekt 4800 
kulturminner med kr. 500.000-, (prosjekt 4801) og innen rammen av prosjekt 4900 
steds-, og lokaldemokrati med kr. 150.000-, (prosjekt 4903). 

 
6. Tilskudd til prosjekt 4901 nærmiljøtiltak Sagene samfunnshus finansieres i 2007 

innen rammen til prosjekt 4900 steds-, og lokaldemokrati med kr. 1,65 mill. 
 

7. Vedrørende prosjekt 7400 ber Bydelsutvalget bydelsdirektøren om å komme tilbake 
til neste bydelsutvalgsmøte med forslag til hvordan man best kan styrke bomiljøet og 
den fysiske strukturen i de kommunale gårdene. Bydelsutvalget ber om at forslaget 
legger til rette for gode medvirkningsprosesser. 

 
 

 
4. BU-sak 06/74 Fordeling av statlig tilskudd til psykisk helsearbeid, storbymidler 

overført fra regnskap 2005 på kap. 304 bydelene, psykisk 
helsearbeid.  

 
Gry Bruland Larsen – SV – og Jon Gjønnes – AP – hadde ordet i saken.  
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
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VEDTAK (enstemmig): 
 
1. Kostra 242 råd veileding og sosialt forebyggende arbeid 

Artsgruppe 18 overføringer reduseres med    kr.245.000 
 

Kostra 243 tilbud til personer med rusproblemer 
Artsgruppe 11 kjøp av varer og tjenester økes med    kr.100.000 

 
Kostra 253 pleie omsorg hjelp i institusjon 
Artsgruppe 13 kjøp av tjenester som erst.kom.prod økes med  kr.290.000 

 
Kostra 254 pleie omsorg hjelp i hjemmet 
Arstgruppe 10 lønn og sosiale utgifter reduseres med  kr.635.000 

 
(Ingen endring i netto driftsutgift) 
 

2. Det opprettes to faste stillinger, hvorav en stilling som boleder. 
 
 
 
5. BU-sak 06/75 Barnehage i Geitmyra 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
1. Bydel Sagene ønsker i prinsippet ingen barnehage på Geitmyra i tråd med byøkologisk 

program, og vil kreve at dagens skolehageareal ikke reduseres. 

2. Dersom det skal etableres barnehage på Geitmyra, vil bydel Sagene anbefale at dette bør 
være en barnebondegård, naturbarnehage eller liknende som tar i bruk skolehagen aktivt i 
sin pedagogikk. 

3. Barnehagen bør tilpasses for ca. 50 store barn (3-6 år). 

4. Bydel Sagene ønsker at det innpasses gjenbruksstasjon på området, for slik å styrke 
områdets miljøprofil. Gjenbruksstasjonens størrelse og karakter må vurderes ut fra 
kapasitet. 

5. Det bør arbeides mer med et utviklingskonsept for hele Geitmyra før reguleringssaken 
fortsetter for slik å avklare formål og arealbehov. Dette konseptet bør utarbeides i 
samarbeid med berørte grupper som skolene og aksjonsgruppa for Geitmyra, og 
inkludere alle de ulike formålene som søkes (videre)utviklet på Geitmyra. 

6. Det bør vurderes å regulere hele eller deler av området til spesialområde bevaring (i 
kombinasjon med andre formål). 

7. Bydel Sagene bør inkluderes i arbeidet med planlegging av framtidig utvikling og drift 
av Geitmyra. 
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Arbeidsutvalgets behandling: 
 
Bernt Apeland – AP – la fram følgende forslag: 
 

• Følgende foreslås som tillegg til punkt 2 i Bydelsutviklingskomiteens innstilling: 
Barnehagen lokaliseres sør på området i tilknytning til eksisterende byggmasse.  

• ”Gjenbruksstasjon” i punkt 4 i Bydelsutviklingskomiteen tas vekk. Siste setning i 
punkt 4 tas vekk. 

 
VOTERING: 
 
Alle punktene i Bydelsutviklingskomiteens innstilling med endringsforslagene fra Bernt 
Apeland ble enstemmig vedtatt.   
 
 
Etter dette er Arbeidsutvalgets vedtak: 
 
VEDTAK: 
 

1. Bydel Sagene ønsker i prinsippet ingen barnehage på Geitmyra i tråd med 
byøkologisk program, og vil kreve at dagens skolehageareal ikke reduseres. 

2. Dersom det skal etableres barnehage på Geitmyra, vil bydel Sagene anbefale at dette 
bør være en barnebondegård, naturbarnehage eller liknende som tar i bruk skolehagen 
aktivt i sin pedagogikk. Barnehagen lokaliseres sør på området i tilknytning til 
eksisterende byggmasse. Det bør også etableres et besøkssenter på området.  

3. Barnehagen bør tilpasses for 3 avdelinger, ca. 50 store barn (3-6 år). 

4. Bydel Sagene ønsker at det innpasses anlegg for kompostering på området, for slik å 
styrke områdets miljøprofil.  

5. Det bør arbeides mer med et utviklingskonsept for hele Geitmyra før 
reguleringssaken fortsetter for slik å avklare formål og arealbehov. Dette konseptet 
bør utarbeides i samarbeid med berørte grupper som skolene og aksjonsgruppa for 
Geitmyra, og inkludere alle de ulike formålene som søkes (videre)utviklet på 
Geitmyra. 

6. Det bør vurderes å regulere hele eller deler av området til spesialområde bevaring (i  
kombinasjon med andre formål). Det bør vurderes hvordan området Geitmyra kan 
gjøres mer tilgjengelig og åpnes mer slik at området blir en grønn lunge i indre by. 

7. Bydelsutviklingskomiteen ber om at det, i tillegg til en undersøkelse av luft – og 
støykvalitet, foretas en analyse av jordsmonnet, og at jorda om nødvendig skiftes i 
det området hvor det skal anlegges barnehage. 

8. Bydel Sagene bør inkluderes i arbeidet med planlegging av framtidig utvikling og 
drift av Geitmyra. 

 
9. Et eventuelt nytt bygg bør stedstilpasses.  
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Bydelsutvalgets behandling: 
 
Eli Marie Åsen- AP -, Ole Jørgen Nyhagen – SV -, Wenche Smeby – FRP - , Bernt Apeland 
– AP -, Gunnar Kristian Olsen – FRP -, Gry Bruland Larsen – SV - , Tone Tellvik Dahl – AP 
-, og Reza Rezaee – SV – hadde ordet i saken.  
 
Arbeidsutvalgets innstilling ble lagt til grunn for behandlingen.  
 
Wenche Smeby – FRP – fremmet følgende  alternative forslag  til punkt 1 på vegne av FRP 
og H: 
 
Bydelsutvalget støtter etablering av en inntil 5 avdelingsbarnehage i Geitmyra. 
 
 
Ole Jørgen Nyhagen – SV – fremmet følgende forslag: 
 
Setning 2 i punkt 2 strykes. 
 
 
VOTERING: 
 
Forslaget til punkt 1 fra Wenche Smeby – FRP – ble satt opp mot Arbeidsutvalgets 
innstilling til punkt 1. Arbeidsutvalgets innstilling ble vedtatt med 11 stemmer 
(4AP/5SV/1RV/1V) mot 4 stemmer (2H/2FRP).  
 
Punkt 2 ble delt opp i 3 deler. Setning 1 i Arbeidsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
Setning 2 i Arbeidsutvalgets innstilling ble satt opp mot forslaget fra Ole Jørgen Nyhagen – 
SV. Arbeidsutvalgets innstilling ble vedtatt med 10 stemmer (4AP/2H/2FRP/1RV/1V) mot 5 
stemmer (5SV). Setning 3 i Arbeidsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.  
 
Punkt 3-9 i Arbeidsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.  
 
 
Etter dette er Bydelsutvalgets vedtak: 
 
VEDTAK: 
 

1. Bydel Sagene ønsker i prinsippet ingen barnehage på Geitmyra i tråd med 
byøkologisk program, og vil kreve at dagens skolehageareal ikke reduseres. 

2. Dersom det skal etableres barnehage på Geitmyra, vil bydel Sagene anbefale at dette 
bør være en barnebondegård, naturbarnehage eller liknende som tar i bruk skolehagen 
aktivt i sin pedagogikk. Barnehagen lokaliseres sør på området i tilknytning til 
eksisterende byggmasse. Det bør også etableres et besøkssenter på området.  

3. Barnehagen bør tilpasses for 3 avdelinger, ca. 50 store barn (3-6 år). 

4. Bydel Sagene ønsker at det innpasses anlegg for kompostering på området, for slik å 
styrke områdets miljøprofil.  
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5. Det bør arbeides mer med et utviklingskonsept for hele Geitmyra før 
reguleringssaken fortsetter for slik å avklare formål og arealbehov. Dette konseptet 
bør utarbeides i samarbeid med berørte grupper som skolene og aksjonsgruppa for 
Geitmyra, og inkludere alle de ulike formålene som søkes (videre)utviklet på 
Geitmyra. 

6. Det bør vurderes å regulere hele eller deler av området til spesialområde bevaring (i  
kombinasjon med andre formål). Det bør vurderes hvordan området Geitmyra kan 
gjøres mer tilgjengelig og åpnes mer slik at området blir en grønn lunge i indre by. 

7. Bydelsutviklingskomiteen ber om at det, i tillegg til en undersøkelse av luft – og 
støykvalitet, foretas en analyse av jordsmonnet, og at jorda om nødvendig skiftes i 
det området hvor det skal anlegges barnehage. 

8.  Bydel Sagene bør inkluderes i arbeidet med planlegging av framtidig utvikling og 
drift av Geitmyra. 

 
9.   Et eventuelt nytt bygg bør stedstilpasses.  

 
 
6. BU-sak 06/76: Rapportering om klagesaker 1.tertial 2006 
 
Bydelsutvalget sluttet seg enstemmig til bydelsdirektørens forslag. 
 
 
VEDTAK (enstemmig): 
 
Rapportering om klagesaker for 1. tertial 2006 tas til orientering. 
 
 
 
7. BU-sak 06/77 Tilsynsbesøk Møllehjulet dagsenter for utviklingshemmede 
 
Bydelsutvalget sluttet seg enstemmig til bydelsdirektørens forslag. 
 
 
VEDTAK (enstemmig):  
 
Protokoll fra tilsynsbesøk den 30.05.06 i Møllehjulet dagsenter for utviklingshemmede tas til 
orientering. 
 
 
 
8. BU-sak 06/78 Varamedlem til Bydelsutviklingskomitéen etter Per Arne Sveen 

(RV) 
 
Saken utsettes til neste møte i Bydelsutvalget.  
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9. BU-sak 06/79 Valg av ny 1. varamedlem (H) til Barn – og ungekomiteen etter Pia 
Farstad 

 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
 
Som ny 1. varamedlem (H) til Barn og unge-komitéen etter Pia Farstad (H) velges 
…………………………………………………………………….. 
 
 
Arbeidsutvalgets behandling: 
 
Sveinung Heldal Haugen – H - fremmet følgende forslag: 
 
Som ny 1. varamedlem (H) til Barn og unge-komitéen etter Pia Farstad (H) velges Aud 
Engesli. 
 
VOTERING: 
 
Forslaget fra Sveinung Heldal Haugen – H - ble enstemmig vedtatt.  
 
 
Etter dette er Arbeidsutvalgets vedtak: 
 
VEDTAK (enstemmig): 
 
Som ny 1. varamedlem (H) til Barn og unge-komiteen etter Pia Farstad (H) velges Aud 
Engesli. 
 
 
Bydelsutvalgets behandling: 
 
VOTERING: 
 
Innstillingen fra Arbeidsutvalget ble enstemmig vedtatt. 
 
Etter dette er Bydelsutvalgets vedtak: 
 
VEDTAK: 
 
Som ny 1. varamedlem (H) til Barn og unge-komitéen etter Pia Farstad (H) velges Aud 
Engesli. 
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10. spørretime: 
 
Ole Jørgen Nyhagen – SV -  hadde meldt inn følgende spørsmål:  
 
En funksjonshemmet  som trenger tilrettelegging av bad eller kjøkken, må regne med at det 
går ca ett og et halvt år fra søknaden fremmes, til arbeidet er fullført.  
 
Hva kan gjøres for at denne ventetiden kan kortes ned?  
 
 
Helse – og sosialsjef Bente Riis svarte følgende på vegne av bydelsdirektøren: 
 
Ordningen med utbedringstilskudd/lån forvaltes av Boligkontoret med utgangspunkt i årlig 
tildelte rammer fra Husbanken. Vedtak om tildeling fattes av Boligkontoret på bakgrunn av 
skriftlig søknad. Søknader er ofte initiert av andre av tjenester som søkeren har kontakt med 
for eksempel bydelens hjemmetjenester. Boligkontorets vedtak er enkeltvedtak og kan 
påklages. Bydelen rapporterer om bruken av midlene pr tertial og i årsmeldingen. 

Boligkontoret bekrefter at det er lang saksbehandlingstid i noen enkeltsaker. Det kan 
påregnes inntil 1,5 år i de mest komplekse sakene. Antallet slike saker er lite, en til fem saker 
i året. Sakene er ofte kjennetegnet ved store utbedringsbehov av bad og/eller kjøkken med 
høye kostnader - inntil flere hundre tusen kroner i noen saker. Mange samarbeidspartnere 
kan være involvert i prosessen fram til vedtak og effektuering av tiltak og det er et stort 
behov for koordinering av samarbeidet.  
 
Ergoterapeutene i hjemmetjenesten er ofte de som initierer en utbedringssak og bistår 
brukeren i å fremme søknad til Boligkontoret eller gir uttalelser om søkerens funksjon, 
bolig/nærmiljø og behov for tilrettelegging i tilknytning til søknad om utbedring. 
Ergoterapeutene bistår også brukeren med å fremme søknad om utlån av hjelpmidler til 
Trygdekontorets hjelpemiddelsentral. Hjelpemiddelsentralens utlån av hjelpemidler er ofte 
en viktig forutsetning for å kunne sikre optimalt utbytte av de utbedringer som boligkontoret 
finansierer.  Hjelpemiddelsentralen krever i en del tilfeller å få være med i 
utredningsprosessen. Det blir da sendt inn et utredningsskjema og på bakgrunn av dette 
foretas en befaring, eventuelt sammen med hjemmetjenesten. Hjemmetjenesten har erfaring 
for at saksbehandlingstiden hos Hjelpemiddelsentralen kan være svært lang, inntil ett år i 
flere saker. 

I noen saker involveres Helse- og velferdsetatens arkitekt for å kunne gi en byggefaglig 
uttalelse eller for å yte prosjekteringsbistand i større saker.  

De fleste utbedringssakene krever innhenting av pristilbud fra leverandører og håndverkere. 
Det er erfaring for at mange håndverkere vegrer seg for å gi pristilbud, eller at det tar lang tid 
å få inn pristilbud. Dette vurderes å ha sammenheng med den høye aktiviteten i 
byggebransjen og den store etterspørselen etter håndverkstjenester.  I noen saker insisterer 
brukeren på å bruke spesielle håndverkere. Dette vil kunne forsinke framdriften i saken 
ytterligere.  
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Det er den funksjonshemmede selv som er oppdragsgiver i disse sakene og det er helt 
avgjørende å sikre brukerens medvirkning for å få til et best mulig resultat.  Det er allikevel 
erfaring for at mange av brukerne har utilstrekkelig bestillerkompetanse slik at dette også 
kan bidra til å forsinke sakene.  

Hjemmetjenesten opplyser at ergoterapeutene i tjenesten har en gjennomsnittlig ventetid på 
1-4 uker før igangsetting av bistand. Boligkontoret bekrefter at det har vært lang 
saksbehandlingstid på enkelte utbedringssaker også som følge av for dårlig 
saksbehandlingskapasitet, men opplyser at det arbeides kontinuerlig med å korte ned 
saksbehandlingstiden og bedre rutinene på dette arbeidsfeltet.  

Administrasjonen vurderer at det er primært faktorer utenfor bydelens kontroll som virker 
inn på den samlede saksbehandlingstiden i disse sakene.  

 

11. Eventuelt: 

Tone Tellevik Dahl informerte om at det skal være møte i styringsgruppa for 
handlingsprogrammet for Oslo indre øst 26. oktober. Forskningsrapporter fra de 4 
satsningsområdene arbeid, helse og sosial, nærmiljø og oppvekst vil bli lagt fram. Møtet vil 
også være åpent for komitéledere.  

 

Knut Egger orienterte om Byrådets forslag til budsjett for 2007.   

 

 

Bydel Sagene 

Bydelsutvalget 

 

 
Tone Tellevik Dahl       Rannveig Hovi 
Leder          Møtesekretær  
 
 


